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Ha az Önkormányzat, a lakosság, az intézmények 
és a civil szervezetek összefognak...

„Szervezzünk újra várostakarí
tást!” fogalmazódott meg 
Győri Ottilia alpolgármester 
asszony által a gondolat egy, a 
Föld Napja közeledtével tör
ténő munkamegbeszélésen. A 
gondolatot pedig tettek követ
ték: az illetékes Városüzemel
tetési és Beruházási Bizottság 
megkezdte a takarítási akció 
szervezését, az alpolgármester 
asszony pedig felvette a kap
csolatot a Nemzetközi 
Dendrológiai Alapítvánnyal, 
hogy a várostakarítást követően 
a két meglévő mellett újabb 
mamutfenyő „születhessen”.

Április 18-án délelőtt lelkes város

takarítók gyülekeztek a Szent 
István szobornál, seprűkkel, 
gereblyékkel „felfegyverkezve”. 
Anyukák és apukák a gyerekeikkel, 
idős emberek és gimnazista csa
patok, intézmények és egyesüle
tek vezetői és tagjai épp úgy ott 
voltak tettre készen, mint Gulyás 
Dénes képviselő úr, valamint 
önkormányzati képviselők jobb- 
és baloldalról egyaránt (Czifra 
Zsuzsanna. Győri Ottilia. Kertész 
Ferenc, Müller Károly, Ohr Alajos). 
A mintegy százfős takarító bri
gádnak kiosztásra kerültek az 
akciót támogató Saubermacher 
Kft által biztosított szemetes zsá
kok, munkakesztyűk, és látható
sági mellények, majd nekilódultak 

a kisebb-nagyobb csoportok a 
szélrózsa minden irányába: egy 
részük a Parkba és a Fő utca men
tén, mások a temető környékén, a 
Nagy Sándor József gimnázium 
diákjai pedig a tágabb értelemben 
vett Dózsa György teret vették 
célba. Az eredmény: közel kétszáz 
zsák szemét! Ami az egyik oldal
ról nézve eredmény, az persze a 
másik oldalról nézve lehangoló. 
Mennyivel jobb lenne, ha nem 
kellene várostakarítást szervezni, 
mert a szemét nem az utcákra, 
terekre, parkokba, árkokba, hanem 
a szemétgyűjtőkbe kerül... Ha 
mindenki jobban vigyázna közös 
környezetünkre...

A délelőtti munkát követően 
mindenki a mamutfenyőkhöz sie
tett. Nagyon sokan, köztük ren
geteg gyerek volt kíváncsi arra, 
„hogyan lesz a mamutfenyőknek 
kicsinye”? Nos, a felnőtteket nem 
érte meglepetés, a gyerekek pedig 
lelkesen működtek közre Vermes 
László professzor úr és Debreczy 
Zsolt, a Dendrológiai Alapítvány 
vezetőjének előadását követően a 
mamutfenyő-csemete elülte
tésében. A jó hangulatú, sikeres 
akciók résztvevőit a Fűzfa 
Egyesület vendégelte meg zsíros 
kenyérrel és üdítővel.

Az idei várostakarítást április 
22-én a Prohászka Ottokár gim
názium zárta. A diákok a katoli
kus templom tágabb környezet

ében, valamint a Budaörsi út bel
területi szakaszán (a Polgárőrség 
biztosítása mellett) gyűjtötték 
össze az eldobált szemetet.

Az Önkormányzat és a 
Városüzemeltetési és Beruházási 
Bizottság nevében ezúton is 
köszönetét szeretnék mondani 
mindenkinek, aki a szervezésben 

és a munkában részt vett! Külön 
köszönet illeti a Saubermacher 
Kft, Polgármesteri Hivatal, a 
Gamesz, és a Polgárőrség illetéke
seit, valamint a segítséget nyújtó 
iskolák vezetőit és pedagógusait.

Ohr Alajos 
A Városüzemeltetési és 

Beruházási Bizottság elnöke

A Föld Napja meg a Madarak és Fák Ünnepe
Erdeink, a természetvédelem 
és a környezettudatos nevelés 
nagy napjai Budakeszin.

Akik az elmúlt hetekben vették a 
fáradtságot - szerencsére sokan 
voltak - és részt vettek városunk 
április 18. és május 12. között, a 
cikk címében is szereplő rendez
vényein, talán Budakeszi jövőjével 
találkozhattak.

Az egész „Elő Föld Napja” kez
dődött a szemétgyűjtéssel (erről 
fentebb bővebb ismertetést olvas
hatnak), aztán a várostakarítók, a 
képviselőtestület több tagja és sok 
kisgyermekes család részvételével 
egy kb. 8 éves előnevelt mamutfe
nyőt ültettek el egy NATÚRPARK 
projekt megvalósítását kezdemé

nyező a Nemzetközi Dendrológiai 
Alapítvány és a Budakeszi 
Lokálpatrióta Egyesülettel közösen, 
a két óriás mamutfenyőnk melletti 
tisztáson.

Dr. Debreczy Zsolttól, a 
Dendrológiai Alapítvány elnökétől 
megtudhattuk, hogy ezeket a 
fákat kb. 100 évvel ezelőtt ültet
ték. (De jó lenne megtudni, hogy 
kik voltak ők és milyen meggon
dolásból ültették ide ezeket az 
„égi tüneményeket”?) A nagyob
bik magassága 34,6 m, kerülete 
pedig 6,7 m! Egy ilyen hatalmas fa 
tömegében, kb. 1800 db. átlagos 
nagyságú tölgyfa tömege férne el. 
Ezt követően Dr. Vermes László a 
NATÚRPARK megálmodója szólt 
néhány szót az egybegyűltekhez.

Április 12-én a valódi Föld 

Napján folytatódott a mamutfe
nyő ültetés. Most 3 db 4 éves 
mamutfenyő csemetét ültetett el 
a Dendrológiai Alapítvány elnöke, 
aki a jelenlévő nagyszámú ovisnak 
és iskolásnak tartott a „mi” 
fenyőinkről egy újabb előadást. 
Pesthidegkútról is jött egy csapat 
kisiskolás, akiket a Budakeszin élő 
Illyés Csilla hozott el ide. Hellner 
Kata elsősei „saját” dalt énekeltek 
nagyon kedvesen:

Én kis kertet kerteltem 

Mamutfenyőt ültettem 
Szél-szél fújdogálja 
Eső-eső veregeti

Ez a feledhetetlenül szép prog
ramsor május 12-én fejeződött be 
az Erkel Ferenc Művelődési 

Központban, ahol mindenki nagy 
örömére, többségében fiatalabb 
hallgatóság előtt Dr. Debreczy Zsolt 
és Dr. Vermes László a Budakeszi 
Lokálpatrióta Egyesület tagja, a 
Corvinus Egyetem nyugalmazott 
tanára ismertette a Budakeszi 
Parkerdő és Arborétum, illetve a 
NATÚRPARK hatékony és egy
mást erősítő megjelenését a sikeres 
megvalósítás érdekében. A két pro
jekt ismertetésére lapunk későbbi 
számaiban még visszatérünk.

A NATÚRPARK projekt első 
bemutatkozása Budakeszi 
Képviselőtestülete Városfej
lesztési Szakbizottsága előtt 
lapunk zártával egy időben meg
történt.

Horváth Jenó'


